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يربورن يركي - د عرض مسرحي واعد في المتحف العربي الأم
يا  اف ثق ثا  يركي الأسبوع الماضي  حد      شهدت قاعة الآنكس بالمتحف العربي الأم
ثة ية لثلا يز ية والإنكل ين العرب ت ية باللغ  يخ تار ية  يسترعي الإنتباه ، ألا وهو عرض مسرح
صي، أما الرابعة اعة بالحضور الشخ ذت التذاكر وإمتلأت الق لالها  نف ية وخ يال متتال ل

يا. تراض رضت إف عُ ف
ين عزام  .                 A Host of People     الشركة ير ة ش رج  المسؤولة عنها المخ

التي أقامت العرض  .
سهم يات وهواج ية المهتمة بتراث الأقل موعة الشباب ياسة هذه المج تعتمد س       
رادها للإدلاء بآرائهم حول ميع أف توحة أمام ج ياسة المشاركة المف ية، س  اف الثق

يد من مع وعروضه في العد ية هذا التج يبدو من إستمرار عناصرالعمل المسرحي ، و 
يمهم.  المسارح إلى صلابة تنظ

يس ل يه ، ف ر أل يبدأ بالنظ ين  رج حائرا من أ ف المتف يق      أمام عمل من هذا النوع 
ين " و ية " إم حس ربة مسرح تج انب  ية، إلى ج ية مسرح يرك ية أم رق عرب هناك من ف
ين و" للمواضيع المطروحة ي يرك ياة العرب الأم ير ح ية لتصو د تها ، تتصدى بج وا أخ

لبة في هذا ية ،غ ية أو العرب يز ة الإنكل يبدو أن للشعر ، إن كان باللغ بالشارع ". 
ال. المج

ية ص قي لشخ ير وأحمد شو تمحورت حول تناول شكسب ية للعمل  يس كرة الرئ      الف
يتها ص يه لشخ رة المعاصرة إليها ، التشو ة إلى النظ يتهما إضاف يلوبترا في مسرح ك

أ
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يد الشاعر أحمد ية على  يم بمثال  تعظ يف و توص الاة في  ابل مغ ير مق يد شكسب على 
يلوبترا وأنسنتها كان ية ك يتها،إعادة الإعتبار لماه ة هو يق  ياع حق قي أدى إلى ض شو

ية ص ير كانت الشخ ية شكسب يلوبترا في مسرح يسي.  ك هدف العمل المسرحي الرئ
ينما اد . ب يد من النق يرالأول بحسب العد يو بمشاعره كان هم شكب ية إذ أن أنطون الثان

ية إستهداف قي هي محورالعمل المسرحي ، كونها ضح يلوبترا عند أحمد شو ك
يته ية إستوحاها بعد رؤ كرة كتابة المسرح قي بان ف يَذكُرُ شو صود لسمعتها .هنا  مق

دمة لمآرب تها خ ير ير بس تشه يخ ملكة مع  تار يه  تشو يتم به  رنسا ،  يلم في ف  لف
تها ير يلوبترا لتصحيح مس ية عن مصرع ك زت إلى ذهنه مسرح ية، وهنا قف ياس س

ية يتها بواقع ص د والملتبس رسم شخ رقة بتناولها لهذا الموضوع المعق .حاولت الف
نس والمساواة، ندر والج يات والج ة بالحر ية ، متعلق يم عصر اه اط مف إنطلاقا من إسق
. لذلك كان التساؤل ، لماذا إنكار حق سعيها إلى السلطة ؟ ي يخ تار على موضوع 
ية وعاهرة ان يرها كغ تصو ال أو النساء و ها بإشهار حبها للرج هر لحق ولماذا إدارة الظ
ين لتكشف ت تها كما وردت في النسخ ير تمحورت حول مس يرة  ية ؟ أسئلة كث او وغ
مها. ت معظ ق عمة بالطموح والأحلام التي حق ية مف ية إنسان ص رج عن شخ للمتف
يو ينار ية س يز ية والإنكل يد كتبتا بالعرب يز يم با تبة مر يوسف والكا يا  يل الشاعرة كام
ية متعددة.  يخ تار هد واضح لإستناده على مصادر  تدل على ج ثرة  ونصوص مؤ
ارق ية كتبت بف  يخ تار ثة  ارنتهم لحاد موعة في مق ة والمج رج لحت المخ      هل أف
ط بل بعلاقة الشرق ق يلوبترا ف يس بموضوعة ك تبطة ل ود ومر يتعدى عدة عق زمني 

يحسن واحدة مهور قد لا  ين ولج ت ين متباعد ت ية بلغ يمكن عرض مسرح رب؟ وهل  بالغ
يمكن عرض يف  يحصل؟ وك يا لما  ا وواع رج يكون متف يؤهله ل ين بما  من الإثنت

ن بانهم س المسرح ؟  أظ لة من كل عمل على نف ين لمشاهد متداخ ت تلف ين مخ يت  لف خ
اش الذي دار مهور بعد ذلك والنق اعل الج تف اح ، وما  طوا كل هذه المشاكل وبنج تخ

يعابهم لصعوبة مهمتهم ،  أبدعت يتهم وإست د يل على ج حول العمل سوى دل
ير ( وزمنها وعنده ترا) شكسب يلوبا يمثل ك ي و لف ين الخ يكور ة في بنائها لد رج المخ

ه لف يئا خ ب ش يحج يط لا  ر بعلو بس يكور آخ ة بها، وأمامه د تدور كل الأحداث المتعلق
اطمة رشدي ) اول من قي مع الممثلة ف ي شو يلتق يث  هى شعبي ح يمثل مق و

لع على الأحداث من لال حوارهما نطّ ترا ( ومن خ يلوبا قي للعب دور ك تارها شو إخ
يط ية سمحا لتبس  اف ية الثق  لف يكور والوضوح التام للخ ية الد  ره . إزدواج هة نظ وج
وري مة وعرضها الف ني في الترج يبدو أن التطور التق ارنة وإزالة أي إلتباس .  المق
ة ، ة اللغ ال لإقامة عروض مزدوج سح بالمج يف اء، س يث والإلق المتناسب مع الحد
تم و لل، إذ  يزت بالوضوح وبدون  خ تم ية بالطبع ،لكنها  ور تكن ف مة العمل لم  ترج
يكور يا للد ية العل  لف مة في الخ تركزت شاشتا الترج يه.  ت بسهولة متابعة الحوار بلغ
يسار، الأضواء العاكسة لصور مصر ية على ال يز ين والإنكل يم هة ال ية على ج العرب ف

يان م الأح تزامنت مع الصوت معظ ية التي  ثرة ، والبؤر الضوئ ثابته ومؤ يمة كانت  د الق
ين . ير على المشاهد ث ية التأ عال ية وف زادت من درام

يادي . ية حول هذا العمل الر ات التال كمشاهد لا بد من إبداء الملاحظ
ير مبررة إطلاقا إذ  للها عشر دقائق إستراحة غ تخ ثة ساعات  ثلا 1- إطالة العمل لمدة 
تصار مدة العرض صائد وإخ طب والق ير من الحوارات والخ يمكن حذف الكث كان 

لساعة ونصف على الأكثر، بدون أي إنعكاس سلبي على الموضوع.
اطمة قي مع ف ية لحوارات شو  لف ى عبد الوهاب كخ يق يمكن إستعمال موس 2- كان 
ياب  يو أنا ". غ يو..وانطون يته "أنا أنطون ن صوصا أغ اه وخ يق رشدي ،أوبعضا من موس

يتها. عال ف من ف ف ية خ ية في ذروة المشاهد الدرام ير تصو ى  يق موس
يته  يخ تار ه بالعمل ربما بسبب  يب الذي حصل للمشاهد بعدم إندماج ر 3-التغ

ة يب العاطف  تغ ضل للموضوع إذ  هم أف ين ساعد على ف وتناوب المشاهد من العمل
ين الرأي عند المشاهد. تكو ية في  ال للموضوع سح المج لتف

ري ف قي مثل " روما حنانك وأغ ية شو لة بمسرح اة الحاف ياب المناج  4- لوحظ غ
قي . ين رشدي وشو تاك...." بدل إستطالة الحورار ب لف
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ي ي إ
ين/ات يبدو أن بعض الممثل  عال ف 5- إذا كان الممثل عبارة عن صوت وحركة وإنف
وا بادوارهم يندمج ي إذ لم  ارج عال خ يات وهم على مبعدة منها وبإنف ص أدوا الشخ

رأ الدور. يق اصة أن بعضهم كان  خ
يه تد تر ين ما  رق واضح ب يبدو أي ف لم  ين/ات كان واضحا ،ف ر  في لبس الممثل ق 6- الف

وهرات اللامعة ان والتاج والمج ين الصولج تها مثلا. أ يف ارنة مع وص يلوبترا مق ك
يمكن يرا كان   يضا . أخ يو أ ينطبق على أنطون اه والسلطة، وهذا ما  المعبر ة عن الج

تسمح بذلك !!! صصة   اصة أن المساحة المخ مة خ ير حروف الترج تكب
يدة د كرة ج يادة هذا العمل المسرحي بف يد على ر تأك       هذه الإنطباعات 

يكور مزدوج يع قاعة الآنكس وبناء د تطو يا وربطته بالحاضر.   يخ تار ثا  دمت حد إستخ
رقة والتزامها ية المنتج والف د يدل على ج ته  ثرا ته ومؤ يزا ه يحاكي مسارح برودواي بتج

اذ نف ية ، ف ارب المسرح يد من التج تح الإبداعي هو دعوة للمز بمهمتها .هذا الف
يل العربي  ية عند الج د يدل عن العطش لأعمال ج ية  يال متتال ثة ل التذاكر لثلا

تضح . اوزها كما إ تج يمكن  ة  ية اللغ صوصا وأن قض يركي خ الأم
ة ق ات سوى مراف هود التي بذلت في هذا العرض وما همُ هذه الملاحظ   شكرا للج

الإبداع .
ابر. - A promising theater show at the Arab American Museumعون ج

Dearborn
Last week, the Enox Hall at the Arab American Museum
witnessed a cultural event that deserves attention, a historic play
in Arabic and English for three consecutive nights during which
tickets were sold out and the hall was filled with personal
attendance, while the fourth was presented virtually.
Director Sherin Azzam is responsible for it. A Host of People, the
company that hosted the show.
The policy of this youth group, interested in the heritage of
minorities and their cultural obsessions, is based on the policy of
open participation in front of all its members to express their
views on the elements of theatrical work, and the continuity of
this gathering and its performances in many theaters, seems to
be the solidity of their organization.
In front of a work of this kind the viewer stands confused where
to begin to look at, there are no Arab American theatrical teams,
in addition to the theatrical experience of "M Hussein" and her
sisters, seriously addresses the depiction of Arab American lives
and "the subjects presented on the street". Poetry, whether in
English or Arabic, seems to be dominant in this field.
The main idea of the work revolves around Shakespeare and
Ahmed Shawky's intake of Kiloptra's character in their play, in
addition to the contemporary look at it, distortion of her
character by Shakespeare in exchange for the exaggeration of
perfect description and magnification by the poet Ahmed Shawky
led to the loss of the truth of her identity, reprimand R for what
Kilopatra and her humanity was the main theatrical goal.
Shakespeare's play Cilopatra was the second character while
Antonio, in his feelings, was the first Shakespeare according to
many critics. While Ahmed Shawky's Kiloptra is the interviewer of
theatrical work being a victim of intended targeting for her
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theatrical work, being a victim of intended targeting for her
reputation. Here Shawqi mentions that the idea of writing the
play inspired by him after seeing a movie in France, it distorts the

history of a queen with her career as a service to a political
gambling, and here jumped to his mind a play about the death of
Kilopatra to correct her career. Addressing this complex and
intricate theme, the band tried to paint their personality
realistically by projecting modern concepts, related to freedom,
gender, gender, and equality, on a historical theme. So the
question was, why was he denied her right to seek power? And
why did the back administration catch up with her by declaring
her love for men or women and portraying her as a Ghanaian,
whore and gay? Many questions were asked about her career as
answered in both editions to reveal to the viewer a humanitarian
character full of ambition and dreams that most of them have
fulfilled. Poet Camelia Youssef and writer Maryam Bayazid wrote
in Arabic and English influential scripts and texts that indicate a
clear effort to rely on various historical sources.
Did the director and the group succeed in comparing them to a
historical incident written over a time span of several decades
and connected not only to the issue of Kilopatra but also to the
relationship between East and West? And can a play be
presented in two separate languages and an audience that may
not improve one of the two what it qualifies for to be a spectator
and aware of what is happening? And how can two different
backgrounds be shown for interlucing scenes from each work on
the same stage? I believe that they have overcome all these
problems and successfully, and the audience reaction afterwards
and the discussion about the work is only evidence of their
seriousness and acceptance of the difficulty of their job, the
director created it in its building for the back decor and
represents Kilopatra (Shakespeare) and its time and has all the
events related to it, and In front of it another decoration with a
simple top that does not cover Something behind him represents
a popular cafe where Shawky meets actress Fatima Rashdi (the
first one chosen by Shawky to play the role of Kilopatra) and
through their dialogue we see things from his point of view.
Duality of decor and complete clarity of the cultural background
allows for simplification of comparison and removal of any
weariness. It seems that the technical development in translation
and its immediate presentation in proportion to speech and
speech, will allow room for dual-lingual presentations. The
translation of the work was not immediate, of course, but it was
distinguished clearly and unmistakable, which was easily
followed in its language. The translation screen focused in the
upper background of the decor, Arabic on the right and English
on the left, the reflective lights of ancient Egypt's photos were
steady and influential, and the spotlight synchronized with the
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g
sound most often increased the dramatic and effective effect on
the viewers.

As a spectator, the following observations must be made about
this pioneering work.
1- Prolonging the work for three hours is a ten-minute break that
is absolutely unjustified, since many dialogues, speeches, poems
could have been deleted and shortened the show time to an hour
and a half at most, without any negative reflection on the subject.
2- Abdul Wahab's music could have been used as the
background for Shawky's dialogues with Fatima Rashdi, and
some of his music, especially his song "I am Antonio .. Antonio I
am. " The absence of the soundtrack at the height of the drama
lessened its performance.
3- The strangeness that the viewers got by not merging with the
work, perhaps because of its history and the rotation of the
scenes from the actors helped to better understand the subject
when the emotion is absent to give room for objectivity in the
opinion formation of the viewers.
4- Notice the absence of the Munajat bus in the play of Shawky
like "Roma, be kind and forgive your sins" "Instead of taking the
discussion between Rashdi and Shawky.
5- If an actor is a voice, movement and reaction, then it seems
that some actors/actresses performed characters while they
were away from them and external reaction if they did not merge
with their roles, especially that some of them were reading the
role.
6- The poverty in the dressing of actors/actresses was obvious,
but there was no clear difference between what Kilopatra wore
compared to her description, for example. Where is the badge,
crown, and the shining jewels that express power and authority,
that goes for Antonio too. Finally could zoom in especially that
space allows it!!!
These impressions affirm the leadership of this theatrical work
with a new idea that used a historical event and tied it to the
present. Volunteering the Enix Hall and building double décor
simulating Broadway theaters with their equipment and effects
shows the seriousness of the producer and the band and
commitment to their mission. This creative opening is a call for
more theatrical experiences, as the sold out of tickets for three
consecutive nights indicates the thirst for serious work in the
Arab American generation in particular, and that the language
issue can be overcome, as it turned out.
Thanks for the efforts put in this show and these notes are
nothing but to accompany creativity.
Aid Jaber.

Hide Translation Rate this translation

18

https://www.facebook.com/bookmarks/
https://www.facebook.com/
https://www.facebook.com/notifications/


 ·  · 

Translate All Comments

Hide Translation Rate this translation

111111 11 Comments 10 Shares

Like Share

View 6 previous comments

16w

Hussein M Srour
Positive that deserves praise and blessing, the work
itself is an important act and the attempt is also to
raise local awareness and generalize it to the larger
American society.
I felt happy when I read the phrase: the poet Camelia
Youssef with all due respect to everyone
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Charles Malouf Samaha
Has the magazine gone solely digital? Used to get the
print edition.
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